

Robb Report

MAY 2025

الروبية
Robb Report

rrarabia.com

181 - ذو الحجة 1446 هـ • يونيو 2025 م



روح المغامرة

رحلات الأحلام من البحر إلى عنان السماء





تعد هذه المغامرة بتعقب سبعة أجناس من القطط الكبيرة.

مشاهدة قطط العالم الكبيرة في رحلة واحدة

الإنجاز: يقول بهزاد لاري، مؤسس شركة Voygr: «إننا على يقين بأن لا أحد سافر حول العالم إلى كل نظام بيئي للقطط البرية». لكنك ستسافر عبر أربعة بلدان وثلاث قارات على مدار 40 يومًا تليحت عنها.

الوجهات: البرازيل، وتشيلي، والهند، وجنوب إفريقيا.

المرشح المثالي: شخص العطلة من منظوره ماراثون متعدد المراحل. إنه مغامر سبق له أن خاض العديد من رحلات السفاري لكن غايته من رؤية مظاهر الحياة البرية لا تتعلق بمصادفة كل حيوان على قائمته، بل يفهم السلوك الحيواني حقيقة.

تفاصيل المغامرة: تبدأ الرحلة في متزّه بنش الوطني Pench National Park في الهند، موقع تصوير كتاب الأدغال. حيث تبدأ مهمتك بتتبع النمر. بعد ذلك، ستقتل طائرة خاصة إلى مخيم سوجان جاواي Suján Jawai الفخم في راجستان، حيث تتقلل الفهود بين الصخور الغرانيتية وشجيرات المنطق. وبالعودة إلى دلهي، ستستقل طائرة تجارية (بسبب ظروف الهبوط) متجهة شمالاً إلى موقع Leh في لاداخ للبحث عن النمر الثلجي الشهير في جبال الهمالايا. بعد ذلك، ستوجه إلى محمية سابي ساندز للحيوانات المفترسة في جنوب إفريقيا، وهي منطقة مشهورة بالفهود والأسود والفهود الصيادية. وستوجه الطائرة بك غرباً إلى بانتانال في البرازيل للبحث عن الجاكوار، ثم إلى متزّه توريس ديل باين الوطني في تشيلي للبحث عن ههد بوما في الجبال المغطاة بالثلوج.

المهارات المطلوبة: الصبر، يمكن لأي شخص أن ينطلق في رحلة سفاري، ولكن قليلون هم الأفراد المستعدون للاضطلاع بمهمة شيرلوك هولمز للعثور على حيوانات محددة.

عنصر الرفاهية: أفضل أماكن الإقامة في كل وجهة مثل مخيم سوجان في راجستان، ومخيم لونغمار Lungmar الذي أنشأه لاري في متزّه هيميس الوطني، ومخيم لوندولوزي Londolozzi في جنوب إفريقيا، ومرافقة مرشدين خبراء يمتلكون معارف ومهارات فذة في الرصد والتعقب، بالإضافة إلى ذلك، ستستفيد من مجموعة من المناظير عالية الجودة لمراقبة الحيوانات، بما في ذلك منظار سواروفسكي المصمم لك شخصياً.

أفضل جهة منظمة: شركة السفر Voygr المتخصصة في تتبع القطط الكبيرة، بما في ذلك النمر والنمر الثلجية المراوغة. في هذه الرحلة، سيتعاون لاري مع مرشد آخر وناشط في مجال الحفاظ على الحياة البرية. معاً، ستبحثون عن سبعة أجناس من القطط الكبيرة، يمكن إضافة النمر المسحابي الذي يصعب العثور عليه في بورنيو.

السعر: يبدأ من 345,000 دولار أمريكي للشخص بناءً على الإشغال المزدوج. ■



مريح مع مفروشات من الدرجة الأولى وشباك للحماية من البعوض إلى المعسكر، ما يضمن لك نومًا هانئًا في أعالي الأشجار.

أفضل جهة منظمة: شركة كوكسون أدفنتشرز التي تربطها علاقات مميزة مع مختصي الجبال الذين يعملون غالبًا في مشاريع وناطقة عن الطبيعة في الأشجار ومواقع أخرى ذات ظروف قاسية.

السعر: 259,000 دولار أمريكي لمدة سبع ليالٍ لمجموعة من أربعة أشخاص.



This adventure promises to track seven species of big cats.

Seeing the world's big cats in one trip

The achievement, says Behzad Lari, founder of Voygr. "We believe no one has traveled around the world to every wild cat ecosystem. But you will travel across four countries and three continents over 40 days to search for them."

Destinations: Brazil, Chile, India, and South Africa.

The ideal candidate: The person for whom a holiday is a multi-stage marathon. They are an adventurer who has been on many safaris, but for whom seeing wildlife isn't about encountering every animal on their list, but rather understanding animal behavior

Adventure Details: The journey begins in Pench National Park in India, the filming location for *The Jungle Book*, where your mission to track tigers begins. Next, a private jet will fly you to the luxurious Sujan Jawai Camp in Rajasthan, where leopards navigate among the granite boulders and acacia bushes. Back in Delhi, due to landing conditions, you will board a commercial flight north to LCH in Ladakh to search for the iconic snow leopard of the Himalayas. Next, you will head to the Sabi Sands Game Reserve in South Africa, a region famous for leopards, lions, and cheetahs. The plane will fly you west to the Pantanal in Brazil to search for jaguars, and then to Torres del Paine National Park in Chile to search for the Yuma leopard in the snow-capped mountains.

Skills Required: Patience. Anyone can set out on safari, but few are prepared to take on a Sherlock Holmes-like mission to find specific animals

The luxury element: the best accommodation in each destination, such as Sujan Camp in Rajasthan, Larry's Lungmar Camp in Hemis National Park, and Londolozi Camp in South Africa, along with expert guides with impeccable knowledge and tracking skills. Plus, you'll benefit from a range of high-quality binoculars for observing animals, including personally designed Swarovski binoculars.

Best organizer: Voygr Travel, a travel company that specializes in tracking big cats, including tigers and the elusive snow leopard. On this trip, Larry will team up with another guide and a wildlife conservationist. Together, you'll search for seven

big cat species; the elusive clouded leopard in Borneo could be added.

Price from US\$345,000 per person based on double occupancy



Comfortable with first-class bedding and mosquito netting to the camp, ensuring you sleep soundly in the trees.

The best organizer is Cookson Adventures, which has special relationships with ropers who often work on nature documentary projects in trees and other extreme locations.

Price: \$259,000 for seven nights, group of four.